
ORiPM. 0002.43.2014.AK 

P R O T O K Ó Ł NrXLIII/2014 
z XLIII Sesji Rady Miejskiej w Człuchowie odbytej w dniu 22 stycznia 2014 roku w sali obrad 
Urzędu Miejskiego w Człuchowie, ul. Wojska Polskiego Nr 1, w godzinach od 8.00 do 8.40. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Maria Danuta Kordykiewicz 
Radni Rady Miejskiej - według listy obecności - załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
1. Ryszard Szybajło - Burmistrz 
2. Maria Pazda - Sekretarz 
3. Urszula Stupałkowska - Skarbnik Miasta 
4. Grażyna Ziehlke - Radca prawny 
5. Jacek Mroziewicz - Komendant Straży Miejskiej w Człuchowie 
6. Ewa Osińska - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
7. Media 

Porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad i stwierdzenie qworum; 
b) przyjęcie ewentualnych zmian w porządku obrad; 
c) przyjęcie protokołu z obrad XLI i XLII sesji Rady Miejskiej. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie. 

a) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Człuchowie na 2014 rok; 
b) w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Człuchowie na 2014 

rok; 
c) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Sportu w Gminie Miejskiej Człuchów na lata 2014 -

2020; 
d) w sprawie zmiany uchwały Nr XLI.295.2013 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 18 grudnia 

2013 r. w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej 
na działalność Ośrodka Sportu i Rekreacji w Człuchowie na 2014 rok; 

e) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok; 
f) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 
programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania" na lata 2014-2020; 

g) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020; 

h) w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku 
przyznawane pod warunkiem zwrotu w części lub całości w ramach zadań własnych gminy; 

i) w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 
gminy w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020. 

4. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza i wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na sesji. 
7. Wolne wnioski. 
8. Zakończenie obrad XLIII sesji. 

Ad. pkt. 1 
Sprawy regulaminowe: 
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a) otwarcie obrad i stwierdzenie qworum 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz dokonała otwarcia obrad XLIII sesji Rady Miejskiej 
w Człuchowie. Powitała zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że: w sesji 
uczestniczy 11 radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 
i obrady są prawomocne do podjęcia uchwał. Usprawiedliwiali się: radny M.Marcinowski i radny 
T.Golec. 

b) uchwalenie porządku obrad 

Następnie Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy są uwagi do proponowanego 
porządku obrad? 

Burmistrz R.Szybaiło poprosił o zdjęcie z porządku obrad sesji punktu 3 c) tj. projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Sportu w Gminie Miejskiej Człuchów na lata 2014 - 2020 
z uwagi na to, że na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu uzgodniono, że w pierwszej 
kolejności należy opracować raport o stanie sportu w mieście i przeprowadzić analizę SWOT. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem porządku obrad bez projektu 
uchwały w pkt 3 c)? 

Głosowanie : za - 11 osób, przeciw - 0 osób; wstrzymało się - 0 osób przy 11 głosujących. 

c) przyjęcie protokołu z obrad XLI i XLII sesji Rady Miejskiej 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy są jakieś uwagi do protokołów z XLI i XLII 
sesji RM? Protokoły były do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Uwag nie zgłoszono w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z obrad XL 
sesji Rady Miejskiej w Człuchowie? 

Głosowanie przyjęcia protokołu: za - 11 osób, przeciw - osób; wstrzymało się - 0 osób przy 
11 głosujących. 

Rada Miejska w Człuchowie jednogłośnie „za" przyjęła Protokół Nr XLI/2013 sesji RM 
z dnia 18.12.2013 r. i Protokół Nr XLII/2013 z dnia 30.12.2013 r. 

Ad. pkt 2 
Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, kto z radnych chciałby w tym punkcie zabrać 
głos? 

Radna K.Łuczycka: 
1) na wstępie w swoim imieniu i w imieniu wielu mieszkańców podziękowała za to, że nie było 

w tym roku fajerwerków o północy. To nie tylko oszczędności, ale ma na uwadze przede 
wszystkim zwierzęta. W imieniu mieszkańców, z którymi rozmawiała zwróciła się 
z pytaniem, co można zrobić w tej materii, a chodzi o to, że na długo przed Nowym Rokiem 
i na długo po ludzie odpalają petardy. Sama dzwoniła w tej sprawie na policje, bo to, co się 
działo niedaleko jej domu po nowym roku przeszło wszelkie granice. W związku z tym, 
że w telewizji słyszy się wiele różnych dramatycznych komunikatów, wystarczy też zobaczyć, 
co się stało w Chojnicach ludzie pytają, co mogą zrobić, bo często policja jest bezsilna, 
ponieważ jak przyjadą nikogo już nie ma. Ponownie zapytała, co możemy zrobić w tej materii, 
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żeby nie być znów mądrym po szkodzie, jak w Człuchowie się coś stanie. Dodała, że 
wyjątkowo przeszkadzają jej fajerwerki, ale nie tylko jej. 

2) zapytała, co my możemy zrobić, aby uniknąć sytuacji, którą właściwie w ostatnim czasie 
każdego dnia słyszymy, a chodzi o nadużywanie alkoholu. Czy jest taka możliwość, aby 
miasto, przy której działa Komisja ds. Rozwiązywania Alkoholów wspólnie z Policją 
przeprowadziło jakieś akcje edukacyjne? Apeluje o to, ale jest to również prośba wielu ludzi, 
z którymi rozmawiała, aby więcej było kontroli trzeźwości w naszym mieście. Wielu 
mieszkańców mówiło, że Policja przeprowadziła świetną akcję w Nowy Rok, gdzie 
zatrzymywali i sprawdzali kierowców. Obszerny artykuł na temat tego, jak to wygląda 
w naszym mieście był w Tygodniku Człuchowskim. Uważa, że jest to sprawa, nad którą 
trzeba się pochylić. 

3) poinformowała, że jest dużo propozycji programów dla mieszkańców, ale w mieście jest 
również bardzo duża grupa osób starszych. Były już programy w bibliotece, które dotyczyły 
tylko osób starszych i zagospodarowania ich czasu. Zwróciła się z pytaniem i jednocześnie 
prośbą od starszych mieszkańców Człuchowa, czy można by zbudować taki program na rzecz 
osób podeszłym wieku w urzędzie, czy w miejskich placówkach np. jest duże 
zapotrzebowanie na spotkania z lekarzami. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz poinformowała, że zaczęły się mrozy i zauważyła, 
że na ul. Jeziornej dzieci próbują wchodzić na zamarzającą taflę wody, co jest bardzo niebezpieczne. 
Zwróciła się z prośbą o patrole policji czy straży miejskiej w tym rejonie, gdyż w tej chwili jest 
to temat na czasie. 

Radna E.Józefowska poinformowała, że chciałaby się przyłączyć do apelu radnej K.Łuczyckiej 
odnośnie sprzedawanych petard. Chciałaby wiedzieć, czy to burmistrz daje zezwolenia na sprzedaż 
fajerwerków w różnych punktach w mieście, czy to od nas zależy, czy jest to wola tego, który 
ma działalność i tylko poszerzają o sprzedaż fajerwerków w okresie świątecznym. W jej odczuciu 
fajerwerki sprzedawane są zbyt szybko. Od połowy listopada w Człuchowie jest tylko jeden wielki 
huk. Głównie są one kupowane przez młodzież i dzieci, tylko nie wie, kto kupuje dzieciom, 
bo powinno się to sprzedawać od 18 roku życia. Niektóre petardy są jak bomby. 

Do obrad sesji dołączył radny D.Kłudka. 

Ad. pkt 3 

Przestawienie projektu uchwały, dyskusja i uchwalenie: 

projekt uchwały w sprawie: 

zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Człuchowie na 2014 rok 
Przewodnicząca Rady MD. Kordykiewicz poinformowała, że na spotkaniu prezydium 
i przewodniczących komisji omawiano plan pracy rady. Przyjęto zasadę, aby ułożyć plany kwartalnie, 
a nie miesięcznie gdyż zawsze jest możliwość do wprowadzenia każdego tematu. Następnie zapytała, 
czy ktoś ma jakieś uwagi, pytania? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Człuchowie na 2014 rok? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 
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Rada jednogłośnie za podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLIII.309.2014 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Człuchowie na 2014 rok - która sianowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Człuchowie na 2014 rok 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Człuchowie na 2014 rok? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie za podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLIII.310.2014 
w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Człuchowie na 2014 
rok- która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

zmiany uchwały Nr XLI.295.2013 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 18 grudnia 2013 r. 
w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej 
na działalność Ośrodka Sportu i Rekreacji w Człuchowie na 2014 rok 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisji, a zmiana była kosmetyczna. Wszyscy członkowie komisji byli „za". 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLI.295.2013 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie 
ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej na działalność Ośrodka Sportu 
i Rekreacji w Człuchowie na 2014 rok? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 
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Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLIII.311.2014 
w sprawie zmiany uchwały Nr XLI.295.2013 Rady Miejskiej w Człuchowie z dnia 18 grudnia 
2013 r. w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej 
na działalność Ośrodka Sportu i Rekreacji w Człuchowie na 2014 rok - która stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Luczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisji. Wszyscy członkowie komisji byli „za". Dodała, że uchwała ta zakłada zwiększenie dochodów 
i wydatków o kwotę 107.359,00 zł i zasadnicze zmiany dotyczą zwiększenia o 11.000,00 zł funduszu 
wsparcia policji w związku ze wzrostem ceny zakupu samochodu oraz zwrotu dotacji 
w kwocie 53.631,00 zł po zrealizowanym projekcie „Rozwoju integracji społecznej na terenie miasta 
Człuchowa''. Zwrot dotacji związany jest głównie z wystąpieniem oszczędności po przetargowej. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLIII.312.2014 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2014 rok - która 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącego Komisji Zdrowia, 
Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Komisji J.Górny poinformował, że komisja analizowała powyższą uchwałę 
i następne trzy. Są to tematyczne uchwały dotyczące sposobu dofinansowania, czyli pomocy dla 
mieszkańców w zakresie dożywiania. Te wszystkie uchwały zostały opracowane w taki sposób, aby 
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jak największej liczbie mieszkańców naszego miasta pomóc w zakresie dożywiania dzieci i całych 
rodzin. Kolejne uchwały dotyczą tego samego, jest plan pracy, konkretna stawka minimalna, przy 
której należy się pomoc także ta uchwała i następnie uzyskały pozytywną opinię komisji. 
Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekty uchwał były bardzo wnikliwie 
analizowane. W komisji udział wzięła pani dyr. MOPS. Wszyscy członkowie komisji byli 
za pozytywnym zaopiniowaniem tych czterech projektów uchwał. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Radny M.S załata zwrócił się z pytaniem do p. skarbnik jak to będzie wyglądało, jeśli chodzi o budżet? 

Skarbnik U.Stupałkowska poinformowała, że jest to dotacja na dożywianie od Wojewody 
Pomorskiego. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

W związku z tym, że nikt z członków rady nie zabrał głosu przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 
rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 
wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 
2014-2020? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLIII.313.2014 
w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 
programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 
dożywiania" na lata 2014-2020 - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 
w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poinformowała, że wysłuchaliśmy już opinii, uchwała 
została zaopiniowana pozytywnie. Następnie zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy 
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w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób 
objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęta uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLIII.314.2014 
w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 
dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 
„Pomoc państwa w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020- która stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku 
przyznawane pod warunkiem zwrotu w części lub całości w ramach zadań własnych 
gminy 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poinformowała, że wysłuchaliśmy już opinii, uchwała 
została zaopiniowana pozytywnie. Następnie zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zasad 
zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku przyznawane pod warunkiem 
zwrotu w części lub całości w ramach zadań własnych gminy? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLIII.315.2014 
w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku 
przyznawane pod warunkiem zwrotu w części lub całości w ramach zadań własnych gminy -
która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy 
w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poinformowała, że wysłuchaliśmy już opinii, uchwała 
została zaopiniowana pozytywnie. Następnie zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
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Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie 
dożywiania" na lata 2014-2020? 

Obecnych przy głosowaniu: 12 radnych 

Głosowanie: 
za - 12 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XLIII.316.2014 
w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 
gminy w zakresie dożywiania" na lata 2014-2020 - która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Zamknięto dyskusją nad ww. uchwałą. 

Ad. pkt 4 
Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że Komisja Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 
w okresie między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym opiniowano uchwały na dzisiejszą 
sesję, jak również rozmawiano na temat planu pracy komisji na 2024 r. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że Komisja Rewizyjna w okresie między sesjami 
odbyła jedno posiedzenie, na którym został omówiony protokół z kontroli w Przedszkolu Miejskim 
i przyjęto plan pracy komisji na 2014 r. 

Przewodniczący Komisji J.Górny poinformował, że Komisja Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw 
Społecznych spotkała się 17 stycznia i oprócz spraw bieżących i zatwierdzenia uchwał na dzisiejszą 
sesję zajmowała się opracowaniem planu pracy na 204 rok. 

Przewodnicząca Komisji E.Józefowska poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu 
w okresie między sesjami spotkała się dwukrotnie. Na posiedzeniu 15 stycznia opiniowano projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Sportu Gminy Miejskiej Człuchów na lata 2014-2020 
oraz zatwierdzono plan pracy komisji na rok 2014. Na posiedzeniu komisji 15 stycznia zaproszono 
przedstawicieli, prezesów człuchowskich stowarzyszeń sportowych, którzy mieli się odnieść 
do strategii, jak również przedstawili swoją działalność, sukcesy oraz jakimi dysponują środkami. 
Na ręce Burmistrza złożyli podziękowania za dotychczasową pomoc. Odnośnie strategii uwagi zgłosili 
tylko p. W.Strojk reprezentujący Powiatowe Towarzystwo Piłki Siatkowej. Druga część komisji 
poświęcona była przeanalizowaniu strategii. Niestety radni nie byli zgodni, co do tego, jak ten 
dokument został przygotowany. Było szereg uwag do tego dokumentu. Zaszła konieczność 
ponownego spotkania w tej sprawie 20 stycznia. Po raz kolejny uwag było również dużo, posiłkowano 
się także opinią pana M.Niefremienko, który zajmuje się przygotowaniem m.in. naszej Człuchowskiej 
strategii. On również potwierdził, że ten dokument nie powinien być tak przygotowany w związku 
z tym poproszono pana burmistrza, aby zdjąć projekt uchwały z porządku obrad dzisiejszej sesji 
i przyłożyć się do tego w sposób należyty. 

Przewodniczący Komisji J.Adamczyk poinformował, że Komisja Bezpieczeństwa Publicznego odbyła 
posiedzenie 16 stycznia, na którym opracowano i zatwierdzono plan pracy komisji na 2014 rok. 
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Ad. pkt 5 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta z prac i wykonania uchwał Rady Miejskiej 

Burmistrz Miasta R.Szybajło przedstawił sprawozdanie z prac i uchwał Rady za okres 
od 18.12.2013 r. do 21.01.2014 r. - które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 6 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na sesji. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że fajerwerki stanowią problem nie tylko dla zwierząt, ale 
również dla ludzi. Jeśli chodzi jazdę pod wpływem alkoholu uważa, że przede wszystkim musimy, 
jako społeczeństwo bardziej obyczajowo przyłożyć do tego problemu i nie pozwalać znajomym 
wsiadania za kierownicę po spożyciu alkoholu. Należy również zwracać uwagę młodym ludziom 
nieprzestrzegającym ustawy o używaniu różnego rodzaju fajerwerków przed sylwestrem 
i po sylwestrze. Jako burmistrz sporadycznie wydaje pozwolenie na użycie fajerwerków przy okazji 
imprez okolicznościowych, dotyczy to przede wszystkim wesel. Zezwolenia, które są wydawane nie 
mają żadnego wpływu na hałas, bo nie są dokuczliwie dla mieszkańców. Potwierdza, że w okresie 
świątecznym i sylwestrowym sąjednak uciążliwe. Zwróci się do policji oraz do straży miejskiej, aby 
faktycznie od czasu do czasu organizować kontrole, jakie były przeprowadzane po Sylwestrze. 

Komendant Straży Miejskiej J.Mroziewicz poinformował, że Straż Miejska w Człuchowie przed 
sylwestrem kontrolowała wszystkie stoiska sprzedaży fajerwerków. Nie było ich dużo, ale wszystkie 
spełniały określone wymogi. Miały pozwolenia, wpis do działalności gospodarczej, środki bhp, czyli 
gaśnice oraz informację, że nie można sprzedawać ich młodzieży. Często jest jednak tak, że pełnoletni 
znajomi kupują 15-latkom. 

Radna E.Józefowska zapytała, czy my nie dajemy zezwoleń na zbyt szybkie sprzedawanie? Uznała, 
że sprzedaż od listopada jest stanowczo zbyt wczesna. 

Wiceprzewodniczący Rady K.Dziemiańczyk poinformował, że z ramienia policji rzecz wygląda 
następująco. Ustawa w ogóle dopuszcza używania fajerwerków 1 stycznia, 31 grudnia i 24 grudnia. 
Pozostałe dni, jeśli osoba nie posiada zgody pana burmistrza uznaje się za formę wykroczenia. W tym 
roku policja nie miała wielu zgłoszeń, nie wie, jakie są odczucia pozostałych osób natomiast było 
znacznie mniej zgłoszeń niż zawsze. Nie było żadnych wypadków z fajerwerkami, a jako policja były 
prowadzone niejawne kontrole sprzedaży fajerwerków i podczas tych kontroli nie było żadnego 
przypadku sprzedaży nieletnim bezpośrednio, gdyż to grozi naprawdę surowymi konsekwencjami. 
Jeżeli chodzi o nietrzeźwych kierujących to zagadnienie leży bardzo na sercu policji i już 1 stycznia 
ruszono do akcji, podczas której w ciągu dwóch niespełna godzin zatrzymano 6 nietrzeźwych 
kierowców na al. Wojska Polskiego. Niektóre osoby były nieświadome, że mają coś w organizmie. 
Nawet osoby starsze jadące na cmentarz. Lepiej odczekać i profilaktycznie przejść się niż prowadzić 
pojazd. Kontrole przeprowadzane są bardzo intensywnie szczególnie w mieście na terenach dróg 
gminnych i powiatowych tam gdzie, na co dzień drogówki jest trochę mniej. Teraz będzie jej znacznie 
więcej. Dodał, że od poniedziałku trwa akcja „Bezpieczne ferie". Przed feriami będzie prowadzona 
akcja profilaktyczna w szkołach powiatu człuchowskiego, nie tylko miejskich i tam m.in. będą 
poruszane tematy odnośnie bezpieczeństwa w okresie zimowym tj. lód, jezdnia, zjeżdżanie na sankach 
na drogach itd. Teraz trwa akcja i m.in. są prowadzone patrole jezior, wzmożone patrole podczas 
zmian turnusów na drogach także tutaj również w programie ujęto nietrzeźwość kierowców. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że aby była jasność, nie trzeba pozwolenia na handel 
fajerwerkami. Obrót fajerwerkami określanymi fachowo, jako materiały pirotechniczne widowiskowe 
nie jest objęty obowiązkiem uzyskania koncesji zezwolenia Ministra Spraw Wewnętrznych 
i Administracji pod warunkiem, że wyroby te posiadają charakter opisany w przepisach ustawy z dnia 
21.06.2002 roku. Praktycznie rzecz biorąc sprzedaż fajerwerków może odbywać się cały rok natomiast 
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samo używanie ich wynika z ustawy. Uważa, że w tej kwestii wszystko już zostało powiedziane. 
Natomiast, co do osób starszych parę lat temu bardzo poważnie podeszliśmy do tego tematu, 
bo pojawiały się takie sygnały, że osoby będące na emeryturze też potrzebują spotkań, integracji, 
kontaktów z innymi instytucjami, czy organizacjami. Została powołana Rada Seniorów, której szefem 
jest p. Andrzej Suchański. Zintegrował on środowisko emerytów. Powstało 9, czy 11 kół emerytów, 
które spotykają się w swoim gronie, jak również organizują spotkania integracyjne. Jako Burmistrz 
Miasta raz do roku udziela dofinansowania stowarzyszeniom. Ponadto umówiliśmy się, że każda 
instytucja miejska będzie organizowała, co najmniej raz do roku imprezę dla seniorów i z tego miejsca 
chciałby skierować słowa podziękowania na ręce pani dyrektor MOPS E.Osińskiej, która w swoim 
programie nie zapominała o ludziach starszych, było wiele spotkań oraz imprez. Następnie pani 
dyrektor MBP za spotkania w bibliotece związane z nauką pracy przy komputerze oraz Internetem. 
Spotkania te cieszyły się dość dużą popularnością. Słowa podziękowania dla dyrektora OSiR pana 
I.Bodziaka, który organizował sportowe imprezy i spotkania na campingu w nowym parku wodnym. 
Dla dyr. MDK A.Bondarenko, który organizuje również bardzo dużo spotkań w ciągu roku. Dodał, 
że w najbliższych tygodniach zorganizuje spotkanie Rady Seniorów. Jeśli chodzi o spotkania 
z lekarzami pierwszy raz słyszy o tym pomyśle. Być może jest taka potrzeba i jeżeli się uda na pewno 
będziemy chcieli spełnić oczekiwania naszych mieszkańców seniorów. 

Ad. pkt 7 
Wolne wnioski 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poinformowała, że przed sesją miała delegacje 
z przedszkola odnośnie skierowanego listu do radnych. Nie czytała jeszcze tego listu, ponieważ nie 
otworzyła jeszcze skrzynki elektronicznej natomiast wie, że niektórzy radni zdążyli się już z nim 
zapoznać. Ustalono, że w przyszłym tygodniu złożą propozycje terminów, które im pasują, aby 
zorganizować spotkanie z prezydium rady i przewodniczącymi komisji, a następnie z Komisją 
Edukacji, Kultury i Sportu. Kolejny list, który dostała to list od p. Faryno. Jest on prawie prywatny. 
Udostępni go przewodniczącym. Następnie zapytała, czy w wolnych wnioskach ktoś chciałby zabrać 
głos? 

Radna E.Józefowska podziękowała wszystkim za wsparcie i włączenie się w akcję na leczenie 
Antosia. Jeszcze dzisiaj przekaże zebrane pieniądze. 

Ad. pkt 8 
Zakończenie obrad XLIII sesji 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz w związku z tym, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany zamknęła obrady XLIII sesji Rady Miejskiej w Człuchowie. 
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